



香港咖啡調酒大賽 2025

1. 主辦單位

Hong Kong Specialty Coffee Association (HKSCA)

2. 宗旨

依循 World Coffee in Good Spirits Championship (WCIGS) 世界咖啡調酒大賽規則與章程，現舉辦香港區比賽- 香港咖啡調酒大賽 (HKCIGS) 鼓勵咖啡師及調酒師參加競技，吸取經驗，提升咖啡調酒技巧。是次比賽強調咖啡師/調酒師把咖啡和酒精完美配搭融合的調酒技巧。比賽包括傳統的愛爾蘭咖啡（威士忌和咖啡）到獨特的咖啡調酒組合。

3. 比賽詳情

本屆比賽分兩階段比賽：初賽及決賽。

初賽日期：2025 年 5 月 15 日

決賽日期：2025 年 5 月 16 日

比賽地點：HALL 1 HOFEX @香港會議展覽中心

參賽人數：18 人 (*上屆第一至六名優先報名)

選手說明會日期：待定

4. 比賽簡介

比賽範圍將由一個帶有比賽站的展示台組成。詳細稍後公佈。參賽者將會被分配一個開始時間和展示台位置。初賽結束後，將宣布 6 名決賽入圍者。

5. 比賽

5.1 比賽由兩會合獨立的比賽組成一初賽和決賽。

舞台展示 - 在初賽中，參賽者需製作四杯飲品—兩杯相同的熱/溫咖啡調酒，以及兩杯相同的冷咖啡調酒。初賽成績得分最高的六名選手將晉級決賽。在決賽中，參賽者需製作兩杯相同的愛爾蘭咖啡和兩杯相同的咖啡調酒（熱/溫或冷）。

5.2 比賽不設 spirit bar。HKSCA 依據地區比賽規格舉辦香港咖啡調酒大賽的初賽和決賽。

6. 比賽模式

請參考 2025 世界咖啡調酒大賽規則 [World CIGS 規章制度 - 香港咖啡調酒大賽 · HKCIGS - HKSCA](#)。

7. 參賽選手資格

參賽者必須年滿 18 歲，持有有效的香港特別行政區護照或證明 24 個月居住、就業或就學的文件，其中部分時間必須是在地區賽比賽前 12 個月內完成的。

8. 冠軍選手義務與責任

8.1 勝出者必須代表香港參加世界咖啡調酒比賽，必須配合 World Coffee Championships (WCC) 和 HKSCA 規範事項。

8.2 HKSCA 將在 WCIGS 期間提供勝出者赴參世界賽合理的往返交通和住宿費用，若勝出者因故無法參賽則取消參加世界賽資格與所有補助，並依決賽名次(即決賽亞軍)依序遞補為冠軍參賽。以上未明確列出的所有其他費用均由參賽者自行承擔。

8.3 勝出者或需參與賽前、中和後期的市場推廣活動，為 HKSCA 提供幫助。

8.4 勝出者必須允許 HKSCA 免費使用其名稱和形象進行宣傳和參加相關媒體露面、採訪和活動，並提供內容。



9. 報名方式

9.1 報名連結將於 2025 年 3 月 16 日早上 10 時 於 HKSCA Website 公佈。

9.2 報名者請於 2025 年 3 月 16 日早上 10 時開始至 2025 年 3 月 20 日晚上 6 時前於 HKSCA 網站上完成報名手續。

9.3 是次比賽將設立 18 位參賽者資格，另 5 名後備選手，報名以先到先得方式進行，按登記時間先後，我們會以系統自動回覆電郵通知前 18 名選手及 5 名後備選手，前 18 名選手需於 48 小時內匯款入指定帳戶，繳費後，方為完成報名手續（如未能按時匯款，報名資格將按順序安排後備選手補上）。HKSCA 會在截止繳費後三天內以 WhatsApp 或電郵發送確認信息。

9.4 選手參賽報名費 1380/1800。報名費用不設退款。

10. 注意事項

10.1 報名名義可選：一）個人名義 或 二）公司名義。如以公司名義參賽，相關公司報名名額上限為 2 個。

10.2 如以個人名義參賽，亦需要填上現職公司名稱以茲紀錄，惟相關公司名字將不會出現在宣傳平台之上。

10.3 在報名期後，將在三天內聯繫入圍申請人及候補申請人。

10.4 比賽上的安排 HKSCA 保留最終決定權。

10.5 如有投訴或查詢，不可發送至社交媒體渠道，必須以書面形式發送至 info@scahk.coffee。

10.6 參賽者一旦遞交報名參賽表格，則相等於接納上列的相關條款及細則。

11. 個人資料收集聲明

閣下提供之個人資料(包括姓名、聯絡電話和電郵地址)將會用於處理、通訊和管理閣下登記參加是次比賽之用。



Hong Kong Coffee in Good Spirits Championship 2025

1. Organizer

Hong Kong Specialty Coffee Association (HKSCA)

2. Competition Purpose

According to the World Coffee in Good Spirits Championship (WCIGS), the Hong Kong Coffee in Good Spirits Championship (HKCIGS) highlights the barista/barkeeper's mixology skills in a setting where coffee and alcohol go perfectly together. From the traditional Irish Coffee (with whiskey and coffee) to unique cocktail combinations.

3. Competition Details

Preliminary Round: 15MAY 2025

Final Round: 16MAY 2025

Venue: HOFEX @Hong Kong Convention and Exhibition Centre

Quota: 18 participants *Priority registration is given to the top-six winners from the previous competition.

Briefing session: TBC

4. Competition Procedure

The competition space will consist of a stage with competition stations. The layout of the competition stations will be announced later. Each competitor will be assigned a start time and station number. At the conclusion of the Preliminary Round, the 6 finalists will be announced.

5. The Competition

5.1 The championship is comprised of 2 separate rounds – Preliminary and Finals.

Stage Presentation – The competitor will present 2 coffee-and-alcohol-based hot/warm designer drinks and 2 coffee-and-alcohol-based cold designer drinks. The highest scoring 6 competitors after the Preliminary Round will advance to the Finals Round. In the Finals Round, competitors will produce 2 Irish coffees and 2 coffee-and-alcohol-based designer drinks (either cold or hot/warm).

5.2 There will be no spirit bar. We conduct a Preliminary and Finals round for the Coffee in Good Spirits at a National level.

6. Rules & Regulations

The competition will be run to 2025 World Coffee in Good Spirits Championship rules

[World CIGS 規章制度 - 香港咖啡調酒大賽 · HKCIGS - HKSCA](#)

7. Eligibility and Requirements

Competitors must reach 18 years of age, hold a valid Hong Kong SAR passport or documentation substantiating 24 months of residency, employment or scholastic enrolment, some portion of which must have been within 12 months preceding the qualifying Competition Body competition.



8. Winner's Obligations and Responsibilities

8.1 The winner must represent Hong Kong to participate in the World Coffee in Good Spirits Championship and must comply with the regulations of World Coffee Championships (WCC) and HKSCA.

8.2 Recognize that the Hong Kong Specialty Coffee Association will provide reasonable travel and accommodations expenses to, from, and for the duration of the WCIGS. If for any reason the winner is unable to participate in the World Championship, their eligibility and all subsidies will be revoked. The runner-up of the final round will be sequentially promoted to participate in the championship as the winner in the event of such cancellation, based on their ranking in the final round. All other expenses not explicitly listed above are the sole responsibility of the competitor.

8.3 Participate in marketing activities to help HKSCA and its sponsors before, during, and after the competition.

8.4 Allow HKSCA to use their name and image without charge for the purposes of promotion and participate in related media appearances, interviews, and events, and offer free information for articles.

9. Registration

9.1 The link of the registration form will be posted on HKSCA's website on 16March 2025 at 10:00am.

9.2 Registration for the 2025 Hong Kong Coffee in Good Spirits Championship will open on 16March 2025, 10:00am and close on 20March 2025, 18:00pm.

9.3 Competition spaces are limited to 18 quotas, and are assigned based on a first-come, first-serve basis through the provided link. According to the registration time, we will notify the first 18 register applicants and the 5 waitlist candidates by auto-reply email. The top 18 applicants must settle the registration fee within 48hours after he/she received the message from HKSCA. The registration will be completed after the payment is confirmed. (If the remittance cannot be made on time, the registration qualifications will be taken by waitlist candidate in order)

9.4 Application fee: HKD1380 / 1800. No refunds will be given for competition registrations.

10. Important Notes

10.1 Applicants can choose to represent a company (Company name) or to compete in your own name (Individual). ***Each company shall only send not more than 2 applicants.**

10.2 For applicants who choose to compete in your own name, he/she will also need to report your current companies' name (including both full time & part time job) for our record.

10.3 Only shortlisted candidates will be contacted by 23March2025.

10.4 In case of any disputes, HKSCA's decision is final.

10.5 Competitors may not use social media channels to lodge complaints or make inquiries, these must be made in writing to info@scahk.coffee

10.6 Once the participant submits the application form for registration, it is equivalent to accepting the above-mentioned terms and conditions.

11. Personal data Statement

Personal data (including your name, phone number and email address) provided by you will be used for the used for the purpose of the administration, communication, and management of your participation in this competition.

-The End-